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Eesti Mesinike Liit MTÜ (EML) juhatuse koosoleku protokoll 

Laupäeval,  26.10. 2013  

Karksi-Nuias, Mulgimaal, õhtul, pärast samas kohas toimuvat mesinduskonverentsi  
"Keskkonnahoidlik majandamine läbi mesinduse". 

Osalesid, kõik 7 EML juhatuse liiget:  
Anna Aunap, Lauri Kallaste, Aleksander Kilk; Astrid Oolberg, Ain Seeder, Aivo Sildnik, Andres Tamla. 

Osalesid kutsutud revisjonikomisjoni liikmed: Raigo Kebja, Aado Oherd. 

Ei osalenud kolmas revisjonikomisjoni liige: Jaanus Tull, kes tegi samal päeval, samas kohas, 
mesinduskonverentsil pädeva ettekande: „Mesindus kui majandustegevus”. 

Külalistena osalesid: Ülo Lippa; Tõnis Muug. 

Töökohustustega seoses osales EML tegevjuht Marianne Rosenfeld. 

 

Plaanitud algus oli kell: 18.15 ja lõpp on Kell: 20.15.  
Koosolek algas tegelikult: kell: 18.09., kestis kuni kella: 20.04 ehk kokku 1 h ja 55 minutit. 

Päevakorrapunktid ja otsused on teksti lihtsamaks jälgimiseks järgnevalt märgitud sinises kirjas,  

arutelud jm. mustas kirjas.  

Järgmiseks EML juhatuse koosolekuks jäävad (enne L.23.11.2013 EML Jäneda üritust) päevakorrapunktid- 
punases kirjas- vt. lk 15.  

Vt. ka antud teksti lõpus,  
lk. 16, lisa 1- uued EML liikmed ja  
lk. 17, lisa 2 käesoleva juhtuse koosoleku päevakord 

 

Algus: kell 18.09- diktofoni käib-  

Lauri: Tere õhtust, Kallid Kaasvõitlejad, suur rõõm ja au on siis seekord siin see Eesti Mesinike Liidu juhatuse 
koosolek üheskoos ära pidada. Ma korra küsin, vot selle 01. juuni juhatuse koosolekuga pärast tekkisid, 
tegelikult ka ei mäletand, kes mida täpsemalt ütles, et kui ta töötab, ma ei usu, midagi isiklikku siin ei ole, las 
ta (diktofon) siis töötab, pärast lihtsalt ei mäleta”.  
Ain: „jah”. 
Diktofoni kasutamise osas kellelgi vastuväiteid ei ole, sest see aitab räägitust olulist fikseerida.  

Lauri sissejuhatus s.h. „tänud tänase päeva osalejatele/korraldajatele, Mariannele jt.-le: „oleme harjunud, et 
Marianne protokollib, kuid see ei pea alati nii olema, kui Marianne ei peaks tahtma protokollida ning keegi 
teine soovib enam protokollida.” 

Marianne vabandab- vähe magada saanud, pikk tööpäev jne.- hea meelega ei protokolliks täna.  

Lauri ettepanek, et protokollib Raigo Kebja, kes aga vabandas, et tuli öösel (välismaalt) - väsinud. 

Ain teeb ettepaneku, et võtta protokolliks dikstofoni salvestis. 
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Astrid ütleb, et me ei ole kokku leppinud, et diktofoni salvestust kasutame protokolli põhjaks- peaks läbi 
hääletama. 

Anna: „minul on halb käekiri”. 

Astrid: „mina ei ole kunagi protokollind- võib-olla ma teen valesti”. 

Lauri: „olen kindel, et ei tee valesti”. 

Otsus: Kõik EML juhatuse liikmed on poolt (vastu ja erapooletuid ei ole), et Astrid protokollib. 

Astrid asub protokollima. 

Lauri paneb EML juhatusele südamele, et väljaspool tegelikku juhatuse koosolekut, e-kirjadega jne., saab 
juhatus otsuseid vastu võtta vaid siis, kui kõik juhatuse liikmed on poolt, kui keegi ei ole poolt või on 
erapooletu (seda märkis ka Raigo), siis otsustada ei saa. 

Lauri ütleb, et kõigi päevakorras olevate punktidega ei peagi otsuseni jõudma, sest on punkte, milles saame 
kaugemale arutada. 

Lauri hakkab päevakorrapunkte loetlema, et neid ühe kaupa läbi hääletada. 

Aleksander pakub, et enne võiks arutada, mis järjekorras punkte läbi võtta ja mis kindlasti peame jõudma 
läbi arutada. 

Lauri ütleb, et kõigepealt otsustame, mis jääb sisse ja siis paneme järjekorda; loetleb punktid. 

1. Anna Aunap. Kuidas saab EML kaasa aidata mesilaste ameerika haudmemädaniku (AHM-i) levimise 
ennetamiseks Eestis? 

2. Anna Aunap. Miks on vaja Põllumajandusministeeriumis (PM-is) toimuvas mesinduse teemalises 
ümarlauas rääkida ka järgmistel teemadel: 

2.1. taimekaitsetööde parem reguleerimine ja kahjude hüvitamine; 

2.2. mesilasperede toetus; 

2.3. veterinaararstide maakondliku tegevuse parendamine 

Anna ettepanek, et need punktid arvata E.04.11.2013 PM ümarlauda ja mitte täna läbi arutada. 

Lauri pani hääletusele. 

Astrid pakkus, et ikkagi otsustada, mis on kõige tähtsam. 

Raigo „asjaolud on muutunud, Vet. Amet lükkas ümber, AHM-i osas enam piiranguid ei ole- võib haigeid 
emasid müüa ....” 

Lauri „Räägime need üksikud lause-katked nende punktide osas siis ikkagi koosoleku lõpu poole läbi”.  

Anna ütles, et need teemad on juba arvatud E.04.11.2013 PM ümarlauda.  
Lauri on poolt; Anna ja Aleksander on vastu; ülejäänud on erapooletud. 
Otsus: neid punkte 1. ja 2. mitte täna pikemalt arutada.  

 

Ain Seeder. Kehtivad EML-i puudutavad Lepingud.  
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3. Määrame need Lepingud, mis (ka) edaspidi kuuluvad sõlmimisele EML juhatuse otsuse alusel.  
Näiteks: EML-i ruumi rendileping; EML- i tegevjuhi tööleping; EML-i osalemine Mesindusprogrammi 
juhtkomisjonis; läbi EML-i (?) rahastatav Mesindusprogrammi projektijuhi leping; jm. olulised lepingud. 
Edaspidine Lepingute menetluse kord ning nende Lepingute EML juhatuse liikmetele juurdepääsu 
tekitamine läbi kodulehe www.mesinikeliit.ee . Mis ajaks? 

„viia see punkt 3. (koosoleku) lõpupoole, tähtsamad ettepoole”- Anna.  
Otsus: kõik on p. 3 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

4. Ain Seeder. EML-i poolt eelnevalt tegevuse käigus soetatud vara haldamine ja sellega seotud Lepingud 
ning selle vara realiseerimine.  

Aleksander: p.4. kohta „meil ei ole sellist vara, millest üldse rääkida”. 

Anna on poolt, aga jällegi, et lõpupoole. 

Otsus: kõik on p. 4 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

5. Ain Seeder. EML-i liikmemaksude loogika edasi arendamine, vastavalt eelmise EML juhatuse koosoleku 
N.22.08.2013 (Tallinnas) otsusele. Variantide välja pakkumine sügiskoosoleku käigus L.23.11.2013 
(Jänedal?) toimuvale lühikesele EML üldkoosolekule ning (salajase?) hääletamise protseduuri kokku 
leppimine.  

5.1. kas seni toimiv: liikme põhimaks pluss lisamakse- liikme (omanduses?/ hoolitsuse all? olevate) 
mesilasperede arvu kohta? 

5.2. või kehtestada EML liikmetele üks ja sama, tänasest põhimaksust veidi suurem liikmemaksu summa- 
ilma lisamakse kohustuseta?  

5.3. kas on võimalik üle 75.a. (vm. arv?) EML liikmed elutöö tunnustusena vabastada EML liikmemaksust 
(toetust võivad sellised eakad liikmed vabatahtlikult, juhul kui nad ise soovivad, EML-ile edasi 
maksta). 

Otsus: kõik on p. 5 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

6. Lauri Kallaste. Esindajate kinnitamine EV Mesindusprogrammi juhtkomisjoni 01.09.2013 - 31.08.2016.  

6.1. Lisaliikme koha taotlemine. EML, kui nende rahade liikumise eest vastutaja ja muuhulgas ka vastava 
intressi tasuja, on kindlasti õigustatud EV Mesindusprogrammi juhtkomisjonis omama suurema 
hääleõiguse, kui senine 1 hääl. 

6.2. Käesolevaga küsime. Kes veel lisaks, peale Aleksander Kilgi kandideerib esindama EML-i EV 
Mesindusprogrammi juhtkomisjonis 01.09.2013 - 31.08.2016?  

6.3. Kandidaadilt ootame e-aadressile: info@mesinikeliit.ee väikest selgitust, et miks just talle sobib seal 
EML-i esindada. ☺ 

Anna: „see on kinnitatud juba tegelikult”.  

 
Tegelikult selleks hetkeks ei olnud EML juhatuse otsust (de´ jure) olemas, sest Lauri ei olnud e-kirjades, 
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Aleksandri EML-i (ainsa) esindajana Mesindusprogrammis jätkamise poolt, vaid soovis EML-ile seal 
lisakohtade ning lisahäälte taotlemist. 

Otsus: kõik on p. 6 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

7. Lauri Kallaste. Jätkub eelmisel EML juhatuse koosolekul otsustatud teema. Sõlmida leping veebilehe 
www.mesinikeliit.ee haldaja Martin Rebasega. Lauri tutvustab Lepingu projekti. 

Astrid küsib, „kas Martin ise on ka siin”. 

Lauri: „ei peagi tingimata olema”. 

Otsus: kõik on p. 7 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

8. Aleksander Kilk. Põllumajandusministeeriumis (PM-is) toimuva Mesinduse ümarlaua teemad. Missugused 
teemad lisandusid L.26.10.2013 Karksi-Nuias päeva jooksul, mis EML lisaks PM-i saadab- arutamaks neid 
E.04.11.2013 Põllumajandusministeeriumi mesinduse ümarlaua taga. 

8.1. Küsime käesolevaga EML liikmete käest arvamust e-aadressile: info@mesinikeliit.ee , et kes EML 
saadik või saadikud (veel?) olla võiks?  

8.2. Otsustame, kes EML-i poolt E.04.11.2013 Põllumajandusministeeriumisse mesinduse ümarlaua taha 
läheb ning kinnitame esindaja(-d) ja/või kandidaad(-id), kui neid on enam, kui on selleks hetkeks 
selgunud EML-ile ümarlauas kohti. 

Otsus: kõik on p. 8 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

 

9. Aleksander Kilk. Jätkub eelmise EML juhatuse koosolekul otsustatud teema. Sügiskoosoleku läbiviimine 
L.23.11.2013 (mesinike sügispäevade ajal, mis tõenäoliselt toimub Jänedal (?)). 

Otsus: kõik on p. 9 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri tõstatas lisapunkti. 

10. Millal ja kus ning kes juhatab- toimub järgmine EML juhatuse koosolek? 

Otsus: kõik, v.a. Astrid on p. 10 arutamise poolt; vastu ei ole ja Astrid on erapooletu. 

 

Marianne tõstatab: „uute liikmete kinnitamine”. 

11. Uute EML liikmete kinnitamine. 

Otsus: kõik on p. 11 arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri: Millest alustada? 
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Anna: „liikmemaks 5, Aleksandri Jäneda.... PM .....” 

Lauri: „liikmemaks ja Aleksandri mõlemad punktid ja siis järjekorras. Sõna on Ainil.” 

Raigo küsib, palju aega on. 

Lauri palub orienteeruda 10 min, maks. 20 min. 

 

Ain Seeder: „Osa liikmeid 500-st 80 liiget, ei ole tasunud „peremaksu”- osadel on pered erinevate nimede 
peal .... Kuidas me toimetame nende liikmetega? ...Viljandis sai üldkoosolekul vastu võetud, et liikmemaks 
koosneb põhimaksest ja peremaksest- see on seadus. Ei ole täidetud põhikirja ühte punkti.” 

Ain, ettepanek: „2013.a. liikmemaksu osaliselt mitte täitnud liikmetele teha järelpärimine peremaksu 
mittetasumise põhjuste kindlakstegemiseks. Aeg 1 nädal otsuse vastuvõtmise kuupäevast. Täitja oleks 
tegevjuht. 
Järgmisel juhatuse koosolekul jätkata arutelu liikmemaksu teemal, omaosaluse mittetasunud liikmete 
liikmelisuse üle. Täitja Seeder. 
Ettepanek üldkoosolekule kinnitada 2014.a EML liikmemaksu suurus jätta muutmata 20 EUR põhimaks ja  65 
senti pere pealt. See läheks Jänedale arutamisele. Hetkel rakendus ei võimalda sorteerida. Oli jutuks, et 
vanemaid inimesi vabastada liikmemeksust 75a., poolteist tuhat EUR-ot.” 

Raigo küsib, et kes on auliikmed.  

Ain: veel ei ole. 

Anna: „tõstaks põhimaksu ja jätaks pesamaksu vabatahtlikuks nagu see on olnud kogu aeg”. 

Raigo: „80 liiget, kes peremaksu ei maksa. Kust võtame andmed? Äriettevõtteid survestades, astuvad need 
eraisikud välja”. 

Aivo: „Kui suur see summa on?” 

Aado: „peaksime neile tegema ettepaneku, et nad kas astuvad juriidilise liikmena EML liikmeks ja maksaksid 
vabatahtlikult täiendava liikmemaksu.....; juhtivpersonal/omanikud maksavad nagu lihtliige ja juriidilised 
liikmed maksavad nendega kokkuleppel teatud summa..... Mitte suure mesila omanikult raha välja pressida.” 

Anna: „mesinike seltsid on juriidilised isikud, selts astub sisse ja 20 liiget on läinud”. 

Raigo: „kui on jätkuvalt eraisik, me ei saa teda välja visata, puudub hoob.....”. 

Astrid: „mis maksu on 80 inimest jätnud maksmata; põhimakse (lisamakse) maksmata? Seda ei saa 
sunduda.” 

Marianne: „enamus on juba maksnud..... tagantjärgi ei ole.... kõik ei ole maksnud ka täis perede 
pealt.....Meveda nimel ei ole ühtegi mesilasperet- kõik on poja nimel.” 

Astrid: „liikmemaksu maksmine. Kui keegi arvet ei saada.... Kas tuleb meeldetuletus?” 

Marianne: „Jah, muidugi tuletame meelde.” 

Aivo: „küsimus on teadlikus mittemaksmises.” 

Lauri: „võtan ohjad uuesti enda kätte. Harjutame koosoleku ühise pidamise formaati; igal oma meetodid, 
andke siis andeks, kui midagi kohe ei õnnestu. Me midagi saame täna arutada, aga rohkem me arutada täna 
ei saa.  
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Lauri: „Kas üldkoosoleku mis iganes formaadis tegemine tegemine sügiskoosoeku raames Jänedal on kindel 
plaan?” 

Aleksander „on kindel plaan”. 

Lauri: „mida on seal veel plaanis üldkoosoleku raames arutada?” 

Aleksander: „esialgu teisi kindlaid küsimusi ei ole, on austusavalused.” 

Lauri pakub, et: „seal saalis on EML liikmed ja mitteliikmed, kõik saavad registratuurist paberi, mida panna 
hääletuskasti. Mis sinna sedelile täpselt toimumispäeval saab...... selleks on vaja teha täiendav EML juhatuse 
koosolek kasvõi nädal aega enne? Kutse saab liikmetele saata varem ja varem saab välja hõigata, et 
üldkoosolek tuleb ja ka liikmemaksu teema. Seal (juhatuse) koosolekul peame jõudma konkreetsete 
variantideni, mida inimesed saavad hääletada. Kuidas see mõte tundub?” 

Raigo: „11 mintsa on läinud”. 

Andres „vastuvõetav”. 

Astrid: kas „Mesinik” sai rahastuse Mesindusprogrammi raames? 

Aleksander: „komisjon tuleb esmaspäeval ja siis otsustatakse asjad”. 

Astrid: „kui ei saa raha?” 

Aleksander: „küsimus on ainult postituse rahas”. 

Lauri: „kes saab pakkuda konkreetse päeva ja koha?” 

Anna ütleb, et (laupäev) „23. November- me ei jõua koguneda”. 

Lauri: „kuidas me selle hääletamise teeme, kui me ei jõua hääletamise variantideni?  
Kas me saame nii kaugele, et kõik juhatuse liikmed on poolt: ja variandid on lukus.”  
(See on vajalik, kui otsustamine käib e-kirja vahendusel vm. viisil, mitte juhatuse koosoleku raames- Lauri 
täpsustus.) 

Aleksander: „juhatus palub välja mingid variandid, kohepeal võib sündida veel variante, eks ole, sest 
üldkoosolek ju lõpuks otsustab”. 

Lauri: „jaa, väga õige märkus- kohapeal võib sündida veel variante”. 

Lauri: „kas, ma saan aru, et meil on siin selline arvamus, et me enne neid sügispäevi juhatuse koosolekut ei 
tee, sest sellest sõltuvad kõik järgmised arutelud”. 

Anna: „ei jõua- ei jõua”. 

Lauri: „Siis on. Ettepanek Ainile, et Ain (sõnastab) vastuse variandid. Juriidiliste liikmete kaasamiseks peaks 
tegema uue juriidilise platvormi. Kes on lisamakse jätnud täitmata, on juriidiliselt käitunud korrektselt. Pigem 
sobivad sõnad „hoolduse all” vms. olevad mesilaspered, sundida ei saa..... 
On teoreetiliselt ka variant, et jääbki vaid põhimakse- sel juhul, arvestades raha seisu, peab seda natuke 
tõstm a. Põhimakse on 20 EUR.” 

Aado: kas 25 peale? 

Raigo: palju peab tõstma, et sama raha kokku tuleks? 

Aado: pensionäridele jääks samaks, teistel tõstaks 25 peale. 
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Lauri: on 2 võimalust, kas tuleme enne kokku või saame e-kirjatsi variandid kokku. 

Aleksander: saab teha ka mandaatidega (koosolekul koha peal- Lauri täpsustus). 

Lauri: „võib-olla ei taheta avalikult hääletada”. 

Ain: „koosolek otsustab, kas avalik või salajane hääletamine”. 

Lauri: „.....leida ka muid finantseerimisallikaid ja et liikmetel tekiks huvi täiendavalt panustada. Jõuga ei 
pressi raha välja kelleltki.” 

Lauri: „Vanuse küsimus. Pensioni piir läheb ülespoole. Looks vastupidise pretsedendi. Mingist ümmargusest 
vanuse astmest  (mitte üle selle vaid) alates sellest, elutöö tunnistusena ei peaks EML liikmemaksu küsima, 
on see alates 90-st, 85-st, on see 100. Selleks tuleb teha ka vastuse variant- on ta siis suulise mandaadi teel 
või kirjalikult sedelil: meil on auliikmed ja meil on liikmed teatud vanusest vabastatud liikmemaksust.”  

Ülo Lippa: „100-st on paras”. ☺ 

Aleksander: „vanim on 91-92, Pärnumaalt”. 

Lauri: „Saame ilmselgelt panna taseme, et väärtustada eakamaid liikmeid ja nii, et see ei löö EML-i finantsilist 
seisu tasakaalust välja. Me saame seda piiri, kui tekivad muud finantseerimisallikad, tasapisi allpoole tulla. 
Üks finantseerimisallikas on ka Tulundusühistu koostööpartnerina EML-ile.” 

Astrid: „EML-i liikmeskond läheb ka vanemaks ja osakaal juurde, võime maksu tõsta, aga ei kata ära, mis 
võimalused veel, millest hakkab veel tulema- käsikäes; kõik muutuvad, maksud tõusevad, aga mitte 
kahekordse suurusjärguga.” 

Lauri: „Peaksime vaatama pikalt tulevikku. Kui nüüd 90 või 100% Eesti mesinikest ja mesilaste sõpradest 
oleks EML liikmed, siis võiks see maks meil olla üks summa ja pisike, aga on ka teisi mesindusorganisatsione 
ja kõik see muudab seda konteksti täna. 

Lauri: ettepanek üldkoosolekul hääletamiseks EML-i liikmemaksu, juhatuse poolsete variantide kokku 
leppimiseks: „Toimub L.23.11.2013 Jänedal EML üldkoosolek mesinike sügispäevade raames. Kui Ain nõus 
on, Aini vedamisel e-kirjatsi, saame variandid ja mõtted lukku lüüa ja hääletamise protseduuri ka- piisavalt 
mõistliku ajani enne üldkoosolekut, see võib olla ka nädal, see ei takista üldkoosoleku kokkukutsumist. Kes 
on selle ettepaneku poolt?” 

Otsus: kõik on poolt, erapooletuid ei ole, vastu ka ei ole. 

Raigo: „Ain on vastu”.  

Ain: „vastu, ma, ei meeldi see”. ☺ 

Lauri: „huumor on hästi vajalik asi, kas paneme protokolli ka huumori pärast”. ☺ 

Ain: „ma vaatan, et protokollija ei ole üldse protokollind- jälgisin vahepeal”. 

Astrid: „mul on punktid kirjas ju, olen punktid kõik kirja pannud”. 

Lauri: „tal on kirjas jah”. 

Astrid: „aga keegi võtab selle üle... mina ei taha, ... olen kõik punktid kirja pannud; ma loobun. ... ma ei ole 
nõus.” 

Lauri: „Ain, me oleme läksime, õhtul on see stressi tase... palun väga vabandust” 
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Anna: „siit tuleb väga hea ettepanek”. 

Tõnis Muug: „Katrindus (?) 2 nädalat tagasi koosolek, oi-oi-oi liikmemaks, ... pandi ka, et üle 80 noh, ei pea 
maksma, aga klausel see, kui tahab, võib maksta, ja üle poole maksid ja need virisejad jäid omade nurka (!). 
Kui inimene ütleb, ma tahan. Mina küll olen nõus maksma”. ☺ 

Ülo Lippa: „kui nüüd vahemärkusteks on, siis mina ütleks ka, et tõenäoliselt need samad vanemad alates 
siis sellest 75-st või 80-st, need ilmselt maksavad, tegin pisukese arvutuse, selle 80 inimese pealt, (kes ei 
maksa perede lisamaksu- Lauri), EML kaotab umbes 1000 EUR.” 

Aivo: „need on väga teadlikud inimesed, kes ei maksa seda”. 

Lauri: „See on siis, kui on alates 70...ne-?” 

Anna: „kust sa tead perede arvu?” 

Ülo: „mul on ka natukene vanadest aegadest eelinfot- ja ma võtsin midagi umbes keskmiselt- see on väga 
umbmäärane number.” ☺ 

Lauri: „Sellepärast saigi pandud tookord selline mõte, et inimesel ei saa keelata toetada; (Tõnis: „jah”) ma 
pakun, et eluea vanusega inimese kohusetunne reeglina kasvab ja pigem just sellised inimesed on valmis ja 
tahavad rohkem maksta, kui võib olla mõned teised.” 

LAURI VÕTAB PROTOKOLLIMISE ÜLE- ENDA PEALE. Lauri: „Ja teeme siis nii-moodi, et kõik oleksid rahul. 
Diktofon käib, me saame selle protokolliga kenasti hakkama, paneme selle mitme peale kirja. Ja on asi 
korras. Eksju nii. Ärme siis selle pärast hetkel muretse, sest eesmärk on ajaga välja tulla.” ☺  

Raigo: 25 mintsa on läinud. 

Aleksander: „Astridi mõte, et peaksime tulu poolt teadma, (mitte) ette kulutama, on jumala õige. Teen 
ettepaneku järgmisel koosoleku päevakorda panna meie järgmise aasta tegevuskava ja finantsplaani, ehk 
eelarve kavandi arutamise, koos tula analüüsiga- tulubaasi analüüsiga.  

Ain: kes seda teeb? 

Otsus: kõik on selle punkti: Tulubaasi analüüs- Aleksander koos Mariannega- järgmisel EML juhatuse 
koosolekul arutamise poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri: kas p.8. või p.9 Aleksandri valikul. 

Aleksander: võtame p.9.  

Sügiskoosoleku läbiviimine L.23.11.2013 mesinike sügispäevade ajal Jänedal. 

Aleksander tutvustab enda nägemust sellest päevast. 

Lauri: milline see hilisem teatamise tähtaeg on? 

Aleksander. 15 november- ettepanekud aastamesinike kandidaatide kohta kodulehele. 

Marianne: üldkoosoleku kokkukutsumise aeg enne üldkoosolekut on 2 nädalat. 

Otsus: kõik on selle Aleksandri poolt pakutud päevakava poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

http://www.mesinikeliit.ee/2013/11/23-24-novembril-mesinike-sugispaevad-janedal/1-3_kava_janeda_23-24-
11-2013_emtp/ 
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Aleksander: auliiget võiksime täna arutada. 

Otsus: 3-e auliiget, s.h. (käesolevas) protokollis ei avalikustata. 

Astrid: mille alustel me neid välja valime? 

Marianne: Selle 1,5 aasta jooksul oleme arutanud, samuti reisil Ukrainasse.  

Aivo: auliikmel peaks olema tagasiulatuv jõud. 

Aivo küsib, kas viis on juba väga palju? Oleme teinud 20.a. tööd ja nüüd alles saame auliikmed. 

 

Otsus: kõik on selle sügispäevadel välja kuulutada EML auliikmed, nimetatud 3 inimest, kes jäävad kuni 
välja kuulutamiseni saladuseks- poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Aleksander: elutöö preemiat ei pruugi iga aasta välja tuua. 

Lauri: kes seda teemat veab? 

Ain: „ettepanek, et selle asja vedajaks a-ks ja o-ks saaks armastatud mesinik Aivo Sildnik.” 

 

Lauri- ettepanek seda teemat tunnustamise teema ja auliige järgmisel juhatuse koosolekul arutada. 

Otsus: kõik on selle poolt; „vastu” on Aivo, ja erapooletuid ei ole. 

 

Raigo: Arvi Raie tänasest jutust. AHM piirangud on kaotatud, sest teda ei olevat enam suure leviku tõttu 
piirata. 

Kes läheb ümarlauale, see teema tuleb läbi võtta. 

Aado: Tuleb nõuda Veterinaar ja Toiduameti peadirektorilt selle käskkirja tühistamist. 

Lauri ütleb, et on üks kindel ümarlaual osaleja, Aleksander, küsib Aleksandri sõnastamist. 

 

Otsus: kõik on selle poolt, et see „EML-i nõuab resoluutselt selle kitsenduste tühistamise lõpetamist ja 
endise olukorra taastamist, kus kehtestati piirangud AMH leviku takistamiseks; vastu, ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri- „see on midagi sellist nagu liikluseeskirjade tühistamine: kuna kõik rikuvad liikluseeskirju, siis 
tühistame liikluseeskirjad”. ☺ 

1h koosolekut sai läbi. Kell on 19.10. 

 

Lauri: Jätkab Aleksander Ümarlaua teemal. 

Aleksander loetleb ümarlaua teemasid. 
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http://www.mesinikeliit.ee/wp-content/uploads/2013/10/EML-ja-EKMÜ-ettepanekud-ministrile-ümarlauaks-
04-11-2013.pdf 

Lauri: Anna öelge, kas kõik teemad on sees? 

Anna: importmee täiendavad analüüsid; räägib Hiina mee kontrollimisest. 

Otsus: kõik on selle poolt, et see „importmee täiendavad analüüsid” võetakse EML-i ettepanekuna 
ümarlauas E.04.11.2013 PM-is teemaks; vastu, ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri: „kas on veel ümarlauda kandidaate? Meie ju info@mesinikeliit.ee veel ei näe.” 

Marianne: ei ole kandidaate. 

Raigo: „Aado Oherd”. 

Aleksander toetab ka Aadot, et „2 inimest võetakse ikka, vaja ka kolm. Antu Rohtla on nõus ka tulema, kui 
tervis lubab”. 

Raigo: „.....seal peab teravalt nõelama vahele”. 

Aleksander: „seal ei ole terav arutelu”. 

Lauri pakub ka Raigo. 

Andres: „võiksime kohe kokku leppida, keda me 4-st eelistame, kui PM saab 3”. 

Aleksander: küsib PM-st Lemettilt, et kas tahab kirjalikult, et EML-i poolt tuleb ümarlauda 4 esindajat. 

Otsus: kõik on selle poolt, v.a. Andres, et EML lähetab võimaluse korral E.04.11.2013 PM ümarlauda 4 
inimest: Aleksander Kilk, Aado Oherd, Raigo Kebja, Antu Rohtla; vastu ei ole, ja erapooletu on Andres. 

 

Lauri: hüppame 3-da punkti peale: Aini teema: p.3. EML olulisemad Lepingud. 

Ain: „me ei tea, missugused on EML lepingud, need tuleks üles panna mingisugusesse keskkonda, et kõikidel 
juhatuse liikmetel oleks võimalik nendega tutvuda ja kui juhatuse vahetub, siis uued juhatuse liikmed 
teaksid, mis Lepingud on olemas.” 

Ain: „Ettepanek teha see keskkond google-doc´is. Samuti sissetulevad kaustad/dokumendid.” 

Aleksander: „kõik paberid on kaustas EML kontoris.” 

..... 

Elav arutelu teemal, kas seda vaja on. 

Lauri sõnastab hääletamiseks, „õnneks me ei ole ühte meelt ja selleks me juhatuse koosolekut peamegi”. 

Lauri, hääletamiseks: „EML-i dokumendid kodulehel, google-doc´i s”. 

Marianne: väidab, et „töölepingutest ei tohi teha koopiaid”. 

Aleksander väidab, et „koopia tegemine on keelatud”. 

Lauri: „meil on kindlasti juhatuse liimetena ja revisjonikomisjoni liikmetena õigus lepingutega tutvuda”.  
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Astrid on häiritud Lauri poolt EML liikmetele saadetud EML juhatuse vahelisest kirjavahetusest. 
Astrid: „....aga kui seda dokumenti levitatakse liikmele, kes ei ole kunagi EML-i juhatuse liige olnud. Näiteks, 
kui see on tööleping.” 

Marianne: käis sel kevadel 4-kuulisel kursusel võlaõigusseadusest; kui lepingupooled on kokku leppinud, et ei 
avalikustata, siis ei tohi neid avalikustada...” 

(Miks siis selline „salajane” leping EML-is koostati?- Lauri lisamärkus protokollijana). 

Lauri: „...need mida tohib ja need mida saab. Mis see tähtaeg on?” 

Ain: „2 nädalat. Kas hääletame (tõesti) et paberkandjal ja hobusega? 2-nädala jooksul Aini vedamisel EML 
juhatuse ja revisjonikomisjoni liikmed saavad selels keskonnas hakata infot vahetame, lepinguid- meie asi on 
sõlmida need lepingud nii, et (avalikustamist- Lauri lisamärkus) aktsepteerime meie ja liikmed.” 

Aleksander: „ärmem nimetagem Lepinguid, nimetagem dokumente”. 

Lauri: „Võime nimetada ka Kokkulepped. ... Saame hääletada, tõenäoliselt kõik ei ole poolt”. 

Ain: „alates 2013.a. protokollid: juhatus: sissetulevad kirjad- väljaminevad kirjad, et ei kobaks pimeduses, 
lähme ajaga kaasa.” 

Marianne: „mul ei ole aega neid dokumente sinna panna- vanu asju; 2 nädala jooksul (?- Lauri) tegelen 
mesinduskonverentsi aruandlusega”. 

Ain: „teeme vähemalt juhatuse koosoleku protokollid sinna keskkonda ära”. 

Andres: „meil on 25 min jäänud”. 

Otsus: kõik on selle Aini poolt pakutu poolt, et 2 nädala jooksul tekitatakse Aini vedamisel keskkond, kuhu 
saabuvaks aasta vahetuseks 2013/2014 tekitatakse piisav kogus olulist informatsiooni; vastu ja erapooletuid 
ei ole. 

Lauri küsib Aini käest, et mis on oluline info? 

Ain: töö käigus saame selle reeglistiku. 

Lauri: Kes on selle poolt, et see teema: olulised dokumendid E-keskkonnas EML juhatusele ja 
revisjonikomisjonile nähtavaks- jätkub järgmisel EML juhatuse koosolekul. 

Otsus: kõik on poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri: „Ain ja EML-i vara realiseerimisest”. 

Ain: „see vara, mis osustub mittevajalikuks, oksjonil maha müüa”. 

Aleksander ütleb, et „meil ei ole EML-i vara ja EL raha eest ostetud asju me ei tohi maha müüa”. 

Lauri: „räägime printsiibist”. 

Marianne: „praeguse Mesindusprogrammi raames ostetud vara on Aivaril (Aivar Raudmets- 
Mesindusprogrammi projektijuht- Lauri) kaustas nimestikud, onaktiga maha kantud, aktid on olemas ja vara 
on olemas”. 

Lauri: „Kes edasi majandab?”. 

Marianne: „Aleksander oskab paremini ütelda”. 
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Aleksander: „näiteks taru kaal, kui on ära vajunud, kantakse maha, läheb minema”. 

Ain: „aga paneme müüki”. 

Marianne: „ei tohi...”. 

... 

Lauri. Kas on otsus? Ain ja Lauri on poolt; Aleksander on vastu; vastu ja erapooletuid ei ole. ... 

Ain sõnastab: „EML-i poolt (eelneva tegevuse käigus ja tulevikus) erinevate projektide ja 
omafinantseeringutega soetatud vara mittevajalikkuse või amortiseerumise korral ei kuulu vara hävitamisele, 
vaid tuleb esmalt realiseerida hetkel mõistliku alghinnaga läbi oksjonikeskkonna www.osta.ee Nimekirja 
mittevajalikest varadest koostab tegevjuht, mille peab kinnitama EML juhatus. Otsuse täitmise kontroll panna 
juhatuse „esimehele”. 

Raigo: „ma saan aru, et rikume sellega seda lepingut, millega me oleme need asjad saanud”. 

Aleksander: „täpsustaksin, seal peaks olema üks lisa: ja EML-ile kuuluv vara”. 

Ain: „siin pole sõnagi sees Mesindusprogrammist. Kuulake veel korra.”. 

Marianne: „katkist asja tuleb hoida aastani 2025 (?- Lauri), kui on projektiga ostetud, sest PRIA võib tulla 
kontrollima. Omavahendite eest, aga jätame programmi välja.” 

Aivo: „Ain, kas pead silmas tõuaretuse programmis paarumistarusid?”  

Ain: „Tuleb täpsustada PRIA ametnikega, on võimalik realiseerida, kui programmi eestvedajal EML-il.”  

Aivo: „insemeneenimisaparaat jne.”.  

Ain: „täpselt” 

Ain: „Olen poolt.” 

Lauri Kas on otsus?: Ain, Aivo ja Lauri on poolt; on poolt; .... 

Lauri: ma pean läbi ütlema, Aleksander on...?” 

Aleksander: „ma ei saa sellest aru, muutsid pisit oma ütlemist, eriti tegi mind rahutuks see, kui rääkisid 
programmi eest ostetud vidinatest- seal ei ole lootustki, et me tohiksi midagi müüa”. 

... 

Lauri: „räägime sellest, mis allub meie kontrollile ja tahtele”. 

Ain: „jutt on põhimõttest, see vara, mis on soetatud meie tegevuse käigus, me enam ei hävita, sest seadus 
näeb ette, et hävitada, me paneme selle oksjonile”. 

Lauri: 3 poolt häält on olemas- ühe peame veel saama. ;) 

Ain: „Kui seadus lubab, siis teeme.” 
Ain: „EML-i poolt (eelneva tegevuse käigus ja tulevikus) erinevate projektide ja omafinantseeringutega 
soetatud vara mittevajalikkuse või amortiseerumise korral ei kuulu vara hävitamisele, vaid tuleb esmalt 
realiseerida hetkel mõistliku alghinnaga läbi oksjonikeskkonna www.osta.ee . Nimekirja mittevajalikest 
varadest koostab tegevjuht, mille peab kinnitama EML juhatus. Otsuse täitmise kontroll panna juhatuse 
„esimehele”. 

Lauri: „me räägime printsiibist”. 
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Aleksander: „EML-ile kuuluva vara. Kui näeb formuleeringut, olen nõus.” 

Raigo: „kui tehing ei ole vastuolus kehtivate Lepingutega”. 

Ain: „EML-i poolt (eelneva tegevuse käigus ja tulevikus) erinevate projektide ja omafinantseeringutega 
soetatud EML-ile kuuluv vara mittevajalikkuse või amortiseerumise korral ei kuulu vara hävitamisele, vaid 
tuleb, kui sõlmitud kokkulepped ja lepingud seda võimaldavad (EML peab püüdma selles suunas, et 
võimaldaks- Lauri lisamärkus)- esmalt realiseerida hetkel mõistliku alghinnaga läbi oksjonikeskkonna 
www.osta.ee . Nimekirja mittevajalikest varadest koostab tegevjuht, mille peab kinnitama EML juhatus. 
Otsuse täitmise kontroll panna juhatuse „esimehele”. 

Otsus: kõik on poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri- „üks oluline punkt on veel”. 

Lauri küsib: „Marianne ja Aleksander, kas Mesindusprogrammi juhtkomisjoni 01.sept 2013 kuni 31.august 
2016, EML-i poolt on veel keegi kandideerinud osalema?  

Marianne: „ei ole”. 

Lauri: „Kas Aleksander on ise nõus jätkuvalt EML-i seal esindama?” 

Aleksander: „jah”. 

Lauri: ettepanek: „hea, kui on  paaritu arv, 2 saada veel lisaliikme kohta (kokku 3), sest EML on ambitsioon 
olla katusorganisatsioon, EML osaleb sellega seotud vahendite liikumises-koordineerimises rahalised, 
vahendid jne.. Kui me need lisakohad saame, siis on meil rahulikult aega otsustada, keegi võiks seal, mulle 
tundub, olla veel, siis meie hääl on tugevam.” 

Aleksander: „Põltsamaa Mesinike Liit (Selts), küsis, et kui seal on piirkondlik ühendus Saaremaa, siis võiks 
olla ka Pältsamaa Mesinike Selts. PM vastas, et võimalus oli kõigil, aga kaasatud said Saaremaa jne.- siis 
nüüd ongi nii nagu on. On üks igast organisatsioonist. Aleksander Kilk on saanud volituse ja Aianduse ja 
Mesinduse keskseltsist, olen seal 2 häälega.” 

Lauri: „konkreetne esindaja esindab kahte organisatsiooni”. 

Raigo: „kui tahame tõesti teist liiget juurde panna, siis Aleksander on nagu-nii seal juba Aianduse-Mesinduse 
keskseltsist- saame juurde panna enda eest kedagi teist sinna saata.” 

Marianne: „kas te üldse kujutate ette, mida tähendab juhtkomisjoni töö..... kui palju käib Aleksander seal ja 
Aivariga arutavad asju. Iga nädal kohtub programmijuhiga... see on suur töö.” 

Lauri: „ma ei välista et selliseid inimesi Tallinna piirkonnas, kes osaleda saaksid, on. Kui me ei küsi, ei saa me 
midagi. Saame vähemalt diskussiooni- see ei tähenda, et meile need lisaliikme kohad antakse.” 

Lauri: „Kes on selle poolt, et EML taotleb Mesindusprogrammis ühe koha asemel 3 kohta? Siis teeme 
suurema konkursi ja täidame need ära.” 

Aleksander: „reaalselt ei toimu seal kaklust, kus oleks vaja häältearvu. Reaalselt toimub seal tegevuskavade 
arutamine, mõnikord ka vaidlemine- sisuline tegevus.” 

Lauri: „olen rääkinud ka rea liiikmetega- võiks seal olla rohkem diskussiooni.” 

Aleksander: „kokkulepped tehakse eelnevalt, siis minnakse kohale ja”. 
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Lauri: „Selle diskussiooni tekitamine on oluline, kes on suurim Eesti mesinike organisatsioon? EML-i poolt 
Mesindusprogrammi juhtkomisjoni saadetud saadik ei pea olema isegi EML liige. „ 

Astrid: „see on tobe ettepanek”. 

Lauri: „see ongi demokraatia- nagu üks naine tundub ühele kole, aga teisele ilus”. ☺ 

Lauri: „kes on selle poolt, et EML taotleb Mesindusprogrammis ühe koha asemel 3 kohta?” 

Otsus on negatiivne (!): Ain, Lauri on poolt; Aivo, Andres erapooletu, Aleksander, Anna ja Astrid on vastu. 
3 vastu, 2 poolt, 2 erapooletut. 

 

Lauri: „Kes on selle poolt, et Aleksander jätkab Mesindusprogrammi juhtkomisjonis?” 

Lauri: „nüüd võiks Aleksander ütlelda huumoriga, et ta on vastu.” 

Aleksander: „ise olen ma selle toimetamise valinud, miks ma peaks vastu olema.” 

Otsus: kõik on poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Marianne- uued liikmed. Vt. allpool, lisa 1. 

Otsus: kõik on poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Järgmine EML juhatuse koosolek. 

Pakuti detsembrisse. Laupäev 7-s detsember, Tallinnas? 

Lauri: „lepime kokku, et toimub detsembris.” 

Otsus: kõik on poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Lauri: „Kes juhatab?” 

Lauri: „Aleksander. Teemadeks, tulubaas, tegevuskava... Aleksander on siin kõige kogenum- koosoleku 
juhatajaks.” 

Anna: „Aga miks Aleksander ei või olla?” 

Ain: „on juhatuse liikmeid, kes ei ole juhatanud- siis saame ringi peale”. 

Lauri: „Andres?” 

Aivo: „hakkame noorematest peale”. 

Andres: „survestatakse?” ;) 

Astrid: „Aleksander”. 

Aivo: „me ei saa Aleksandrile delegeerida kõiki asju”. 

Andres: Loodan ikkagi siis täiendavale abile... mitte ainult moraalselt”. 
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Lauri: „kes on selle poolt, et Andres on järgmise EML juhatuse koosoeku juhataja ja täpsustab ka koha ja 
aja?” 

Otsus: kõik on poolt; vastu ja erapooletuid ei ole. 

Lauri: „imekombel lõpetasime tähtajaks: 20.04 ja 30 sekundit ehk 1 h ja 55 minutit.  
Aitäh kõigile ja ilusat koduteed”. ☺ 

 

Järgmisel EML juhatuse koosolekul jätkub antud juhatuse koosolekul otsustatud teema,  

P.3. Ain Seeder. Olulised dokumendid E-keskkonnas EML juhatusele ja revisjonikomisjonile nähtavaks- jätkub 
järgmisel EML juhatuse koosolekul. 

Samuti järgnev eelmise koosoleku teema, mida me seekord ajapuudusel ei käsitlenud.: P. 7. Lauri Kallaste. 
Jätkub üle-eelmisel EML juhatuse koosolekul otsustatud teema. Sõlmida leping veebilehe www.mesinikeliit.ee 
haldaja Martin Rebasega. Lauri tutvustab tema poolt Martini antud põhjale koostatud Lepingu projekti. 

Lisaks teen ettepaneku, palun järgmisel EML juhatuse koosolekul (enne L.23.11.2013 EML Jäneda üritust) 
arutada järgnevat: 

1. Uue Mesindusprogrammi raames sõlmitakse Projektijuhiga uus tööleping- täpsustagem palun selle sisu, 
EML-i rolli selles, EML juhatuse liikme Aleksander Kilgi volitusi seda töölepingut EML nimel sõlmida. (EV MTÜ 
seaduse järgi saab juhatus piirata juhatuse liikme volitusi MTÜ nimel tehinguid sõlmida, juhatuse liikme 
esindusõigust kitsendada ei saa. Juhatuse liikmed on võrdsed- juhatuse „(ase-/)esimeest” ei ole olemas.) 

2. EML tegevjuht on väidetavalt osalenud real kursustel: võlaõigusseadus,  inimeste juhtimine, MTÜ 
juhtimine. Mis vahenditest on need tasutud ja kuidas ka teised EML liikmed neis kursustes osaleda saaks? 

Palun antud protokoll edastada kõigi EML liikmeteni, palun EML tegevjuht Mariannel või IT-abilisel Martinil 
antud protokoll panna nähtavana kõigile I-neti kasutajatele kodulehele www.mesinikeliit.ee 

Palun jätkuvalt vabandust, et ma nädalaga seda protokolli valmis kirjutada ja avalikustada ei saanud, sest 
ma antud juhatuse koosoleku algul ei teadnud, et pean lisaks koosoleku juhatamisele ka seda protokollima 
ning selleks aega leida on olnud keeruline. 

 

Aitäh kõigile sisuka EML juhatuse koosoleku ja selles aktiivse osalemise eest! ☺  

Lugupidamisega 

Lauri Kallaste-  

Eesti Mesinike Liit MTÜ (EML) juhatuse liige 

lauri.kallaste@matti.ee 

5115030 

http://www.mesinikeliit.ee/  

Koosoleku juhataja: Lauri Kallaste 

Koosoleku protokollija: Lauri Kallaste 

Allkirjastatud Lauri Kallaste poolt digitaalselt K.13.11.2013. 
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Lisa 1 

 

Eesti Mesinike Liidu juhatuse L.26.10.2013  koosoleku protokolli lisa nr. 1 

 

Liikmete  liikuvus perioodil  22.08.- 25.10.2013 

 

I     Laekunud sooviavaldused EML liikmeks astumiseks 
Andres  Talu  liitumisavaldus kodulehe kaudu 01.09 Lääne-Virumaa 
Olev Orgmets  liitumisavaldus kodulehe kaudu 04.09 Läänemaa 
Alar Kruusamägi  liitumisavaldus kodulehe kaudu 05.09 Põlvamaa 
Mati Lasn  Meepäeval Karksi-Nuias  07.09 Pärnumaa 
Indrek Oja  liitumisavaldus kodulehe kaudu 12.09 Tallinn 
Urmas Vainsalu  liitumisavaldus kodulehe kaudu 24.09 Tallinn 
Vello Saar  liitumisavaldus kodulehe kaudu 10.10 Tartu  
 
 
   
Otsus: Kinnitada  7  liitumisavaldust. Seisuga 25.10.2013 on EML liikmeid kokku 496. 
 
    

 

Protokolli lisa koostas EML tegevjuht M. Rosenfeld. 
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Lisa 2. 

R.11.10.2013 

 

EML_juhatuse_koosoleku_päevakord,_L.26.10.2013_õhtul,_ Karksi-Nuias 

 

Eesti Mesinike Liit MTÜ (EML) järgmine juhatuse koosolek toimub L.26.10.2013 Karksi-Nuias, Mulgimaal, 
õhtul, pärast samas kohas toimuvat mesinduskonverentsi "Keskkonnahoidlik majandamine läbi mesinduse". 

EML juhatuse koosoleku juhataja on seekord Lauri Kallaste. 

Koosoleku toimumise aega on meil 2h: 18.15. kuni 20.15- umbes 10 min, kuni 20 min igale kaalukamale 
punktile või kauem, juhul kui seda otsustavad kohale tulnud EML juhatuse liikmed. 

Päevakord hääletatakse ja kinnitatakse lõplikult EML juhatuse koosoleku alguses kohapeal või ei-kirja teel 
enne seda koosolekut- seda e-kirja teel hääletamist saab (EV MTÜ seadusest tulenevalt) teha vaid juhul, kui 
otsuse poolt hääletavad kõik EML juhatuse liikmed. 

 

Päevakord (ettekande teeb / päevakorrapunkt):  

1. Anna Aunap. Kuidas saab EML kaasa aidata mesilaste ameerika haudmemädaniku (AHM-i) levimise 
ennetamiseks Eestis? 

2. Anna Aunap. Miks on vaja Põllumajandusministeeriumis (PM-is) toimuvas mesinduse teemalises 
ümarlauas rääkida ka järgmistel teemadel: 

2.1. taimekaitsetööde parem reguleerimine ja kahjude hüvitamine; 

2.2. mesilasperede toetus; 

2.3. veterinaararstide maakondliku tegevuse parendamine. 

3. Ain Seeder. Kehtivad EML-i puudutavad Lepingud.  
Määrame need Lepingud, mis (ka) edaspidi kuuluvad sõlmimisele EML juhatuse otsuse alusel.  
Näiteks: EML-i ruumi rendileping; EML- i tegevjuhi tööleping; EML-i osalemine Mesindusprogrammi 
juhtkomisjonis; läbi EML-i (?) rahastatav Mesindusprogrammi projektijuhi leping; jm. olulised lepingud. 
Edaspidine Lepingute menetluse kord ning nende Lepingute EML juhatuse liikmetele juurdepääsu 
tekitamine läbi kodulehe www.mesinikeliit.ee . Mis ajaks? 

4. Ain Seeder. EML-i poolt eelnevalt tegevuse käigus soetatud vara haldamine ja sellega seotud Lepingud 
ning selle vara realiseerimine.  

5. Ain Seeder. EML-i liikmemaksude loogika edasi arendamine, vastavalt eelmise EML juhatuse koosoleku 
N.22.08.2013 (Tallinnas) otsusele. Variantide välja pakkumine sügiskoosoleku käigus L.23.11.2013 
(Jänedal?) toimuvale lühikesele EML üldkoosolekule ning (salajase?) hääletamise protseduuri kokku 
leppimine.  

5.1. kas seni toimiv: liikme põhimaks pluss lisamakse- liikme (omanduses?/ hoolitsuse all? olevate) 
mesilasperede arvu kohta? 

5.2. või kehtestada EML liikmetele üks ja sama, tänasest põhimaksust veidi suurem liikmemaksu 
summa- ilma lisamakse kohustuseta?  
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5.3. kas on võimalik üle 75.a. (vm. arv?) EML liikmed elutöö tunnustusena vabastada EML liikmemaksust 
(toetust võivad sellised eakad liikmed vabatahtlikult, juhul kui nad ise soovivad, EML-ile edasi 
maksta). 

 

6. Lauri Kallaste. Esindajate kinnitamine EV Mesindusprogrammi juhtkomisjoni 01.09.2013 - 31.08.2016.  

6.1. Lisaliikme koha taotlemine. EML, kui nende rahade liikumise eest vastutaja ja muuhulgas ka vastava 
intressi tasuja, on kindlasti õigustatud EV Mesindusprogrammi juhtkomisjonis omama suurema 
hääleõiguse, kui senine 1 hääl. 

6.2. Käesolevaga küsime. Kes veel lisaks, peale Aleksander Kilgi kandideerib esindama EML-i EV 
Mesindusprogrammi juhtkomisjonis 01.09.2013 - 31.08.2016?  

6.3. Kandidaadilt ootame e-aadressile: info@mesinikeliit.ee väikest selgitust, et miks just talle sobib seal 
EML-i esindada. ☺ 

7. Lauri Kallaste. Jätkub eelmisel EML juhatuse koosolekul otsustatud teema. Sõlmida leping veebilehe 
www.mesinikeliit.ee haldaja Martin Rebasega. Lauri tutvustab Lepingu projekti. 

8. Aleksander Kilk. Põllumajandusministeeriumis (PM-is) toimuva Mesinduse ümarlaua teemad. 
Missugused teemad lisandusid L.26.10.2013 Karksi-Nuias päeva jooksul, mis EML lisaks PM-i saadab- 
arutamaks neid E.04.11.2013 Põllumajandusministeeriumi mesinduse ümarlaua taga. 

8.1. Küsime käesolevaga EML liikmete käest arvamust e-aadressile: info@mesinikeliit.ee , et kes EML 
saadik või saadikud (veel?) olla võiks?  

8.2. Otsustame, kes EML-i poolt E.04.11.2013 Põllumajandusministeeriumisse mesinduse ümarlaua taha 
läheb ning kinnitame esindaja(-d) ja/või kandidaad(-id), kui neid on enam, kui on selleks hetkeks 
selgunud EML-ile ümarlauas kohti. 

9. Aleksander Kilk. Jätkub eelmise EML juhatuse koosolekul otsustatud teema. Sügiskoosoleku läbiviimine 
L.23.11.2013 (mesinike sügispäevade ajal, mis tõenäoliselt toimub Jänedal (?)).  

10. Muud kohapeal päevakorda liidetud küsimused, juhul kui selleks aega jääb. ☺ 

 

Lugupidamisega 

 

Lauri Kallaste 

Eesti Mesinike Liit MTÜ (EML) juhatuse liige 

lauri.kallaste@matti.ee 

5115030 

http://www.mesinikeliit.ee/  


